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ПРО ПЕРЕНЕСЕННЯ ВИХІДНИХ ДНІВ ТА НОРМУВАННЯ РОБОЧОГО ЧАСУ У 2019 Р. 

1. Як правильно перенести вихідні дні на під-
приємстві 

Нагадаємо, що законодавство відрізняє два види 
перенесення вихідних днів: 

– автоматичне перенесення вихідних днів згід-
но положень КЗпП; 

– перенесення вихідних та робочих днів за ба-
жанням роботодавця, оформлене відповідним нака-
зом чи розпорядженням. 

Автоматичне перенесення вихідних днів 

Відповідно до ч. 3 ст. 67 КЗпП у випадку, коли 
святковий або неробочий день збігається з вихідним 
днем, вихідний день переноситься на наступний після 
святкового або неробочого. 

У 2019 р. таким святковим днем буде Пасха, яка з 
28 квітня буде перенесена на 29 квітня (понеділок). 

Перенесення вихідних та робочих днів  
за рішенням роботодавця 

Як усім відомо, за загальним правилом, згідно ч. 1 ст. 
52 КЗпП для працівників установлюється п'я-
тиденний робочий тиждень з двома вихідними дня-
ми. 

Проте, у ст. 67 КЗпП передбачено право власника 
або уповноваженого ним органу перенести вихідні та 
робочі дні у порядку і на умовах, установлених зако-
нодавством на підставі рекомендацій Кабінету Мі-
ністрів України. 

Так, відповідно до ч. 4 ст. 67 КЗпП з метою ство-
рення сприятливих умов для використання святкових 
та неробочих днів, а також раціонального викорис-
тання робочого часу Кабінет Міністрів України не 
пізніше ніж за три місяці до таких днів може 
рекомендувати керівникам підприємств, установ та 
організацій перенести вихідні та робочі дні у порядку 
і на умовах, установлених законодавством, для пра-
цівників, яким встановлено п'ятиденний робочий тиждень 
з двома вихідними днями. 
Згідно ч. 5 даної статті, власник або уповнова-жений 
ним орган у разі застосування рекомендації 
Кабінету Міністрів України не пізніше ніж за два 
місяці видає наказ (розпорядження) про перенесення 
вихідних та робочих днів на підприємстві, в установі 
або організації, погоджений з виборним органом 
первинної профспілкової організації (профспілковим 
представником). 

У 2018 р. Кабінет Міністрів України, хоч і з пору-
шенням встановленого тримісячного терміну, видав 
Розпорядження від 11 січня 2018 р. № 1-р. «Про 
перенесення робочих днів у 2018 році», в якому реко-
мендує керівникам підприємств, установ та організа-
цій перенести робочі дні на певні дати. 

2. Як оформити перенесення робочих днів? 

У ч. 4 ст. 67 КЗпП зазначено, що рішення про пе-
ренесення робочих днів оформлюється наказом або 
розпорядженням. Наказ (розпорядження) про перене-
сення робочих днів відноситься до наказів (розпоря-
джень) з адміністративно-господарських питань та 
реєструється у відповідному журналі. 

Варто пам’ятати, що такий наказ слід видати від-
повідно до ч. 5 ст. 67 КЗпП не пізніше ніж за два мі-
сяці, та встигнути погодити з профспілкою.  

Наказ про перенесення робочих днів обов’язково 
буде враховуватися при складанні графіку відпусток 
працівників. 

3. Щодо норм тривалості робочого часу у 
2019 році 

У газеті «Урядовий кур’єр» фахівцями Міністер-
ства соціальної політики опубліковано приклад роз-
рахунку норм тривалості робочого часу у 2019 р. в 
цілому та по кожному місяцю окремо (див. за по-
силанням https://ukurier.gov.ua/uk/articles/rozrahunok-
normi-trivalosti-robochogo-chasu-na2019). Розрахунок 
норм тривалості робочого часу є додатком до листа 
Мінсоцполітики від 08.08.2018р. № 78/0/206-18, який 
ще не опубліковано. 

ВИСНОВКИ 

1. Окрім випадків автоматичного перенесення 
згідно положень законодавства, перенесення робочих 
днів є правом, а не обов’язком роботодавця. При цьо-
му, роботодавець може врахувати рекомендації Кабі-
нету Міністрів України лише у певній частині.  

2. Слід пам’ятати, що роботодавець може пере-
носити робочі дні без зміни суттєвих умов праці. Тоб-
то, роботодавець може міняти графік роботи в межах 
встановлених норм часу. 

 
Матеріал підготовлено фахівцями  
Аудиторської фірми "Аналітик" 
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ЧИ ПОТРІБНО ПЛАТИТИ ЗЕМЕЛЬНИЙ ПОДАТОК АБО ОРЕНДНУ ПЛАТУ ЗА ЗЕМЛЮ,  
ЯКЩО ВІДСУТНІ ПРАВОВСТАНОВЛЮЮЧІ ДОКУМЕНТИ? 

Маємо наступну ситуацію: у власності платника 
податків є нерухоме майно, проте земельна ділянка 
під цим нерухомим майном не оформлена у власність 
або користування.  

Виникає питання – чи потрібно такому платнику 

податків сплачувати плату за землю? 
Норми податкового та земельного законодавства 

вирішують дану ситуацію однозначно на користь 
власника нерухомого майна.  

Так, відповідно до п. 269.1 Податкового кодексу 


